

Bestyrelsesmøde Distrikt Sjælland

Tid / Sted	16. marts kl. 17.30-20.00 2026 Idrættens Hus
Deltagere	Alexander Rosenfeldt (AR), Maria Irmig Pedersen (MIP), Ole Olsen (OO), Tabita Hartmann-Hansen (THH) Torben Ridder(TR), Thomas Schlüter(TS)
Afbud:	Benny Bo Nielsen (BBN), Peter Savage (PS)
Referent:	Maria Irmig Pedersen (MIP)

Punkt 1 **Godkendelse af dagsorden**
Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger.

Punkt 2 **Nyt fra formanden (MIP)**
MIP deltog lørdag aften i distriktslejren i Næstved sammen med Jan Bo Petersen og Morten Madsen fra DCU's bestyrelse.

Der blev afholdt et møde med trænere og klubledere med fokus på sikre løb, sikkerhedstiltag, Future Racing samt et ønske om en Young Riders Cup. Derudover blev det fremhævet, at løbsarrangører i højere grad bør prioritere fejring og præmier til alle deltagende børn. Det har stor betydning for børnene at få en lille præmie med hjem – uanset podieplacering.

Det var bare en rigtig god oplevelse, at se setup med engagerede børn, klubledere, trænere og forældre. Det er en stor opgave at afvikle en weekend med 300 børn, herunder koordinering, indkøb og logistik. En stor tak til NBC's styregruppe – Tine, René, Dorte, Jane, Emil, Kasper, Jan – samt alle øvrige involverede for endnu en vellykket lejr. Næste års fejres 30 år for afholdelse af Distriktslejren.

Rasmus, frivillighedskoordinator, er godt i gang og udviser stort engagement. Han deltog også i distriktslejren og har indsamlet værdifulde input.

I weekenden afholdes kongres i Middelfart.

Der er enkelte afbud fra Sjælland, hvorfor suppleanter deltager.

Lørdagen har tema om den demokratiske proces.

Distriktsbestyrelserne orienteres torsdag aften forud for kongressen om arbejdsgruppens arbejde.

MIP har haft en god dialog med Bo Belhage. Det forventes, at gruppen vil foreslå at reducere distrikternes indflydelse, mens opgaverne fortsat skal løses. Der er dog uklarhed om, hvordan dette konkret skal

fungere i praksis, og hvem der vil påtage sig opgaverne uden tilsvarende indflydelse.

Der var usikkerhed om, hvorvidt distriktsbestyrelsen var korrekt indkaldt til lørdagens møde, samt hvem der havde modtaget invitationen.

TR understregede vigtigheden af, at bestyrelsen fremover deltager i orienteringer og temadrøftelser på vegne af klubberne. Der var enighed om dette fokus.

Punkt 3 Økonomi (TR)

Budget og balance er fremsendt og blev gennemgået i hovedtræk.

Der mangler fortsat enkelte licensindtægter for januar, og et par eliteklubber mangler at betale. Derudover har nogle motionsklubber meldt sig ud, da de ikke oplever tilstrækkelig værdi.

Punkt 4 Årsmøde (Alle)

Årsmødet forløb i god ro og orden. Referatet, beretninger og regnskab er tilgængeligt på cyklingdanmark.dk.

Der er ønske om at vi kigger på løbsforpligtelsen, som vi vil arbejde med den kommende tid.

Anders Gammelmark havde kort indlæg om pumptrack og Hvidovre Trail.

Kommissærudvalget leverede en god beretning og enighed om, at der er et godt samarbejde.

TR foreslår justeringer til næste års setup, da det kan være svært at se præsentation fra talerstol.

Der var et ønske om at flytte årsmødet til tidligere, så det ikke kolliderer med vinterferie.

Punkt 5 Sikkerhed (MIP)

Anbefalingerne fra sikkerhedsudvalget skal nu implementeres i klubberne. David er i dialog med klubberne, og udvalget følger processen tæt. Kommissærudvalget ser positivt på tiltagene.

MIP påpegede, at sikkerhedsområdet med fordel kunne synliggøres bedre på cyklingdanmark.dk, eksempelvis via et dedikeret menupunkt. Der er bred enighed om vigtigheden af sikkerhed, men dette afspejles ikke tilstrækkeligt på hjemmesiden.

Punkt 6 Sæsonstart (TR)

TR orienterede om at den nye dommervogn er hentet og næsten klar til sæsonen. Der mangler nogle detaljer før den er helt klar.

MIP, TR og David afholder møde med Dansk Vejsikring om muligheden for sponsorat (navn på dommervogn) samt samarbejde omkring skiltepakker. MIP følger op med David.

Punkt 7 Løbsforpligtelse (TR)

Der er fra klubberne et ønske om øget håndhævelse af løbsforpligtelsen.

Der blev drøftet, hvordan klubber, der ikke bidrager, kan motiveres, samt hvordan samarbejder mellem klubber kan understøttes.

Emnet prioriteres på næste møde med et mere oplyst grundlag, herunder overblik over berørte klubber, aflysninger og historik.

Cross-udvalget har henvendt sig vedrørende samarbejde mellem Skærnten CC og Johnny Cash, som ønsker at afholde ét løb (mod tidligere to).

MIP vender retur til udvalget og giver ok til afholdelse af en løbsdag.

Punkt 8 Forretningsorden for distriktet (TR)

Hvad indebærer det at være bestyrelsesmedlem – hvad går man ind til. Med inspiration fra DCU's forretningsorden (sidst opd 2021).

TR laver udkast og vi arbejder videre med dette på kommende møder.

Punkt 9 Rygnummer (TS)

Ryg- og rammenumre er leveret til Thomas. Distrikt Jylland/Fyn har ligeledes modtaget deres.

Rytterne får udleveret rygnumre ved første løb.

Sjællandske ryttere kan også få udleveret numre til brug ved jysk/fynske løb.

Punkt 10 Eventuelt

Trial og pumptrack (TR)

Der var enighed om at støtte de mindre discipliner for at fremme deres udvikling. AR fremhævede Hvidovre Trails indsats og udfordringer med synlighed.

Distriktet yder et mindre tilskud til Trial og pumptrack. TR tager kontakt.

U19 Demin Cup (TR)

Der har manglet en afdeling af Cuppen og den tager Fredericia. Det går udover Nordsjælland, der så ikke får U19 med til deres løb.

Det er ikke optimalt, at cuppen klar til terminsplanlægningen, da det rammer klubberne.

Klubbesøg (TR)

Niels Bo har ønsket klubbesøg på Sjælland i lighed med sidste års møder. MIP afklarer, om dette fortsat er aktuelt, og koordinerer i givet fald med relevante parter.

Licenstruktur (MIP)

Det fremgår af seneste bestyrelsesreferat, at der skal nedsættes et udvalg, der skal kigge på licensstrukturen. Dog er det vigtigt, at en ny model forsat sikrer en bæredygtig indtægtskilde set i lyset af stigende udgifter.

Tøj til frivillige (TR)

TR sender mail til bestyrelse og tidtagere med henblik på bestilling.

Status fra administrationen (MIP)

Fokus i DCU's administration er aktuelt på sponsorater og indtægtsmuligheder. Øvrige ønsker, fx til hjemmesideopdateringer, må forventes nedprioriteret.

Der opleves generelt hurtige svar og et godt samarbejde med administrationen, herunder Nanna, Helle og Bent, samt god dialog med Anders om sponsorater.

Næste møde: Onsdag den 15. april 2026 kl. 17.30.
MIP indkalder